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Yποχωρούν οι τιμές των ελληνικών ομολόγων 
Συνεχίστηκε και τη Δευτέρα η υποχώρηση των τιμών των ελληνικών ομολόγων με αποτέλεσμα τα τεκταινόμενα 

στην ελληνική αγορά κρατικού χρέους να προσελκύουν το ενδιαφέρον των ξένων ΜΜΕ. Η απόδοση του 

ελληνικού 10ετούς ομολόγου σημείωνε σήμερα περαιτέρω άνοδο και κυμαίνονταν πριν από λίγο στο 6,34%, 

έναντι 5,56% που είναι η χαμηλότερη απόδοση που σημειώθηκε στις αρχές Αυγούστου. Η υποχώρηση στις τιμές 

των ομολόγων και η συνακόλουθη αύξηση των αποδόσεων είχε ως αποτέλεσμα το περιθώριο έναντι των 10ετών 

γερμανικών ομολόγων (με απόδοση 0,96%) να αγγίξει το 5,38% έναντι 5,16% που έκλεισε στο τέλος της 

προηγούμενης εβδομάδας. Ανοδικά κινείται και η απόδοση του 5ετους ομολόγου η οποία κυμαίνονταν στο 

4,77% έναντι 4,28% που ήταν στις αρχές της προηγούμενης εβδομάδας.Η εξέλιξη αυτή σύμφωνα με τον Jens 

Peter Soerensen αναλυτή της Danske Bank, τον οποίον επικαλείται ρεπορτάζ του Βloomberg, αντανακλά την 

ανησυχία των επενδυτών εν όψει της πρόωρης εξόδου της Ελλάδας από τον μηχανισμό του Μνημονίου. 

Σύμφωνα με τον ίδιο, η προοπτική αυτή δημιουργεί αβεβαιότητα για το κατά πόσον η Ελλάδα θα μπορέσει να τα 

καταφέρει (σσ: εκτός Μνημονίου). Ωστόσο, η εν λόγω Τράπεζα εκτιμά ότι οι επενδυτές θα αρχίσουν να 

τοποθετούνται και πάλι στα ελληνικά ομόλογα όταν οι αποδόσεις αγγίξουν το 6%. Θεωρεί, δε, ότι σταδιακά οι 

αποδόσεις θα μειωθούν δραστικά κάτω από το 6%, όπως συνέβη και με τα Πορτογαλικά και Ιρλανδικά 

ομόλογα, όταν οι διεθνείς οίκοι αξιολόγησης θα προχωρήσουν στην αναβάθμιση της πιστοληπτικής ικανότητας 

της ελληνικής οικονομίας. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

FT: Δημόσιο χρέος και επιβράδυνση της ανάπτυξης οδηγούν σε νέα παγκόσμια οικονομική 

κρίση 
Η παγκόσμια οικονομία μπορεί να οδηγηθεί σε νέα κρίση από έναν «φαρμακερό συνδυασμό» χρεών - ρεκόρ και 

επιβράδυνσης της ανάπτυξης, αναφέρει η 16η ετήσια Έκθεση της Γενεύης (Geneva Report) που αναμένεται να 

δημοσιοποιηθεί σήμερα, σύμφωνα με δημοσίευμα της εφημερίδας Financial Times. 

Συνέχεια…. 
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Αν και τα Ημερήσια νέα που παρατίθενται έχουν ληφθεί από πηγές που θεωρούνται αξιόπιστες σημειώνεται ότι δεν παρέχεται καμία εγγύηση, 
ρητή ή σιωπηρή, για την ακρίβεια, πληρότητα ή εγκυρότητα τους. Οι πληροφορίες που παρέχονται στο παρόν δεν συνιστούν πρόταση για αγορά, 

πώληση ή/και διακράτηση κάποιου συγκεκριμένου χρεογράφου. 
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Η έκθεση - που συντάσσεται κατόπιν παραγγελίας του Διεθνούς Κέντρου Νομισματικών και Τραπεζικών 

Μελετών από μια ομάδα σημαινόντων οικονομολόγων, στους οποίους περιλαμβάνονται τρεις πρώην 

υψηλόβαθμοι κεντρικοί τραπεζίτες - προβλέπει ότι τα επιτόκια θα πρέπει να διατηρηθούν χαμηλά για «πολύ, 

πολύ μεγάλο» χρονικό διάστημα σε όλο τον κόσμο για να μπορέσουν τα νοικοκυριά, οι εταιρείες και τα κράτη να 

εξυπηρετούν τα χρέη τους και να αποφύγουν ένα νέο κραχ. Η προειδοποίηση της έκθεσης, πριν από την ετήσια 

σύνοδο του Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου (ΔΝΤ) που θα πραγματοποιηθεί στην Ουάσιγκτον την επόμενη 

εβδομάδα, γίνεται εν μέσω αυξανόμενων ανησυχιών ότι η εξασθένηση της ανάκαμψης της παγκόσμιας 

οικονομίας συμπίπτει με την πιθανότητα να αρχίσει η Ομοσπονδιακή Κεντρική Τράπεζα των ΗΠΑ (Fed) να 

αυξάνει τα επιτόκια σε διάστημα ενός έτους. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Αισιοδοξία Γκ. Χαρδούβελη για θετική κατάληξη στις συζητήσεις με την τρόικα 
Αισιόδοξος για θετική έκβαση των διαπραγματεύσεων με την τρόικα, που ξεκινούν αύριο, εμφανίσθηκε ο 

υπουργός Οικονομικών Γκίκας Χαρδούβελης μετά την συνάντηση με τον πρωθυπουργό Αντώνη Σαμαρά στο 

Μέγαρο Μαξίμου. Ο υπουργός Οικονομικών επισήμανε πως η κυβέρνηση προσέρχεται στην διαπραγμάτευση με 

σοβαρότητα και αποφασιστικότητα και ζήτησε να δοθεί τέλος στην παραφιλολογία που υπάρχει τον τελευταίο 

καιρό. Σήμερα το μεσημέρι θα πραγματοποιηθεί στο Μέγαρο Μαξίμου συνάντηση του πρωθυπουργού με τον 

αντιπρόεδρο της κυβέρνησης και υπουργό Εξωτερικών Ευάγγελο Βενιζέλο. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Παραμένει το ενδιαφέρον των «Ρωσικών Σιδηροδρόμων» για την ΤΡΑΙΝΟΣΕ, τη ROSCO και 

τον ΟΛΘ 
Η ρωσική πλευρά διατηρεί το ενδιαφέρον της για την ιδιωτικοποίηση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ, της ROSCO και του 

λιμανιού της Θεσσαλονίκης, όμως η συμφωνία μπορεί τελικά να εμποδιστεί από την πίεση των ΗΠΑ, 

υποστήριξε σε δηλώσεις του στο ρωσικό πρακτορείο ΙΤΑΡ-ΤΑΣΣ ο πρόεδρος του Διοικητικού Συμβουλίου των 

«Ρωσικών Σιδηροδρόμων», Βλαντίμιρ Γιακούνιν. «Προς το παρόν εργαζόμαστε σε κανονικούς ρυθμούς, αλλά οι 

τελικοί όροι του διαγωνισμού δεν έχουν ανακοινωθεί» είπε ο κ. Γιακούνιν, απαντώντας σε ερώτηση για τυχόν 

επίδραση των δυτικών κυρώσεων στην πρόθεση του ρωσικού μονοπωλίου να συμμετάσχει στις ελληνικές 

ιδιωτικοποιήσεις. «Πρέπει να βλέπουμε τα πράγματα με ρεαλισμό. Η πίεση από την πλευρά των ΗΠΑ είναι 

ισχυρότατη, δεν αποκλείω ότι οι (σ.σ. Έλληνες) εταίροι μας μπορεί και να το ξανασκεφτούν» υποστήριξε ο 

Ρώσος αξιωματούχος, ο οποίος θεωρείται στενός φίλος και συνεργάτης του προέδρου της χώρας, Βλαντίμιρ 

Πούτιν. Όπως αναφέρει το ρωσικό πρακτορείο, οκτώ εταιρείες και κοινοπραξίες διεκδικούν το 67% του 

λιμανιού της Θεσσαλονίκης: οι Ρωσικοί Σιδηρόδρομοι από κοινού με την ελληνική Gek Terna, η γερμανική 

Deutsche Invest Equity Partners, η ιαπωνική Mitsui & Co, η ολλανδική APM Terminals B.V., η φιλιππινέζικη 

International Container Terminal Services, η εδρεύουσα στο Λουξεμβούργο la Duferco Participation Holding, η 

λονδρέζικη P&O Steam Navigation Company (DP World) και η τουρκική Yilport Holding. Στο δεύτερο στάδιο 

του διαγωνισμού οι συμμετέχοντες σε αυτόν θα πρέπει να παρουσιάσουν τις δεσμευτικές οικονομικές προτάσεις 

τους. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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Σε ισχύ, από τον Οκτώβριο, το νέο σύστημα απόδοσης ΦΠΑ από τις επιχειρήσεις  
Η αντίστροφη μέτρηση έχει ξεκινήσει για την εφαρμογή του νέου καθεστώτος απόδοσης του ΦΠΑ από τις 

επιχειρήσεις. Στις αρχές Οκτωβρίου, αναμένεται να τεθεί σε ισχύ το νέο σύστημα με βάση το οποίο οι 

επιχειρήσεις που δεν έχουν εισπράξει τον ΦΠΑ -από πώληση ή παροχή υπηρεσιών σε άλλη επιχείρηση- δεν είναι 

υποχρεωμένες να τον αποδίδουν στην εφορία. Παράλληλα και οι επιχειρήσεις που δεν τον έχουν εξοφλήσει δεν 

θα μπορούν να τον εκπέσουν. Στο υπουργείο Οικονομικών εκτιμούν ότι, το νέο καθεστώς θα δώσει σημαντική 

ανάσα ρευστότητας στις επιχειρήσεις που θα θελήσουν να το ακολουθήσουν, καθώς η συμμετοχή σε αυτό θα 

είναι προαιρετική. Μέχρι σήμερα, οι επιχειρήσεις, στις οποίες αφορά το μέτρο, υποχρεούνται εντός ενός μήνα 

από τη συναλλαγή να τον αποδώσουν στην εφορία ανεξάρτητα εάν τον εισέπραξαν.  

Σημειώνεται ότι, το μέτρο με βάση τη νομοθεσία ,αφορά σε πρώτη φάση επιχειρήσεις με τζίρο ως 500 εκατ. 

ευρώ ενώ ή Γενική Γραμματέας Δημοσίων Εσόδων του υπουργείου Οικονομικών Αικατερίνη Σαββαΐδου έχει 

υποβάλει εισήγηση προς την Ευρωπαϊκή Ένωση προκειμένου το όριο αυτό να αυξηθεί στα 2 εκατ. ευρώ. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Bloomberg: Απευθείας συναλλαγές μεταξύ γουάν-ευρώ ξεκινά η Κίνα 
Ένα σημαντικό βήμα για την ενίσχυση του εμπορίου της ευρωζώνης με την Κίνα και τη μείωση του κόστους 

μετατροπής συναλλάγματος γίνεται αύριο Τρίτη , οπότε ξεκινούν οι απευθείας συναλλαγές μεταξύ γουάν και 

ευρώ. Τη σχετική αποκάλυψη έκανε σήμερα το πρακτορείο Bloomberg. 

 Τον Οκτώβριο 2013 η κεντρική τράπεζα της Κίνας και η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα συμφώνησαν στη 

δημιουργία διμερούς γραμμής ανταλλαγής συναλλάγματος στην προσπάθειά τους να ενθαρρύνουν τη 

μεγαλύτερη χρήση του γουάν για εμπορικούς σκοπούς. Η συμφωνία αυτή παρέχει στην ΕΚΤ 350 δισ. γουάν. Η 

απευθείας συναλλαγή εκτιμάται ότι θα μειώσει το κόστος μετατροπής και θα ενισχύσει τις επενδύσεις και το 

απευθείας εμπόριο μεταξύ των δύο πλευρών. Η ισοτιμία ευρώ-γουάν θα καθορίζεται καθημερινά από τον μέσο 

όρο των τιμών που δίνουν οι συμμετέχοντες στην αγορά πριν από το άνοιγμά της.  Οι απευθείας συναλλαγές 

μεταξύ γουάν και ευρώ θα βοηθήσουν το Πεκίνο να προωθήσει τη μεγαλύτερη χρήση του εθνικού του 

νομίσματος στο παγκόσμιο εμπόριο και στις χρηματοπιστωτικές συναλλαγές.  

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
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Η ΕΕ χρειάζεται ενεργειακή αυτάρκεια 
Η Ευρώπη εξαρτάται από τις ενεργειακές εισαγωγές από τρίτες χώρες. «Με ανανεώσιμες πηγές μπορεί η ΕΕ να 

αποδεσμευθεί από την εξάρτηση», εκτιμά ο Χανς-Γιόζεφ Φελ, ειδικός σε θέματα ενέργειας. 

Η Ευρώπη εξαρτάται από τις ενεργειακές εισαγωγές από τρίτες χώρες. «Με ανανεώσιμες πηγές μπορεί η ΕΕ να 

αποδεσμευθεί από την εξάρτηση», εκτιμά ο Χανς-Γιόζεφ Φελ, ειδικός σε θέματα ενέργειας. 

Ωστόσο, η Ευρώπη έχει υψηλές ενεργειακές ανάγκες και θα έβλαπτε μαζικά την οικονομία της αν επέβαλε 

τέτοιες κυρώσεις, υπογραμμίζει ο Χανς-Γιόζεφ Φελ, ο οποίος εκτιμά ότι σε αυτό το πλαίσιο δεν υπάρχουν 

μεγάλα περιθώρια κινήσεων έναντι της Ρωσίας. «Η μοναδική δυνατότητα (σ.σ. της Ευρώπης) είναι 

μεσοπρόθεσμη. Με μία ταχύτατη και ισχυρή στρατηγική, με ανανεώσιμες πηγές ενέργειας (ΑΠΕ) και 

ενεργειακή επάρκεια υπάρχει η δυνατότητα απεξάρτησης. Έτσι διασφαλίζεται πολιτική και ενεργειακή 

ανεξαρτησία, μεγαλύτερη ελευθερία χωρίς φόβο και η οικονομία μπορεί να συνεχίσει να λειτουργεί». 

Ο γερμανός ειδικός θεωρεί ότι η τεχνολογία των ΑΠΕ είναι «ώριμη» και θα μπορούσε σε ένα διάστημα 10 ετών 

να καλύψει τις ενεργειακές ανάγκες της Ευρώπης κατά 60%-70%. Ο κ. Φελ επισημαίνει ότι δεν υπάρχει η 

απαραίτητη πολιτική βούληση για τη διεύρυνση των ΑΠΕ και διευκρινίζει ότι η Κομισιόν εξακολουθεί να 

στηρίζει την κατά πολύ ακριβότερη πυρηνική ενέργεια. 

Όπως επισημαίνει, «η ευκαιρία για αλλαγή βρίσκεται στην κοινωνία. Στη Γερμανία, την Αυστρία και στις 

σκανδιναβικές χώρες πολλές επιχειρήσεις και άνθρωποι επενδύουν σε ΑΠΕ. Και μόνο ο φόβος ότι η Gazprom 

μπορεί να κλείσει τη στρόφιγγα το χειμώνα κινητοποιεί πολλούς ανθρώπους. Δεν θέλουν να ζουν με αυτούς τους 

φόβους, θέλουν να είναι ανεξάρτητοι και γι' αυτό επενδύουν μόνοι τους». 

Ο Χανς-Γιόζεφ Φελ τονίζει ότι απαραίτητος παράγοντας για την ταχεία μετάβαση σε ΑΠΕ είναι η πολιτική 

στήριξη. Όπως σχολιάζει, το όφελος που θα προκύψει θα είναι διπλό: τόσο η προστασία του περιβάλλοντος όσο 

και η σταδιακή απεξάρτηση από τις εισαγωγές ενέργειας. 

(Deutsche Welle) 
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